

## Higher Diploma in Community and Primary Healthcare 社區及基層醫療高級文憑

Application code 報名編號: HDCPH

QF Level 資歷架構級別: 4

QR Registration No. 資歷名冊登記號碼: 25/001183/L4

Validity Period 登記有效期: 01/09/2026 – 31/08/2029

Commencement Date 開課日期: 01/09/2026

Successful completion of this programme leads to an award by HKU SPACE  
Po Leung Kuk Stanley Ho Community College (HPSHCC)

學生成功修畢課程，將由香港大學專業進修學院保良局何鴻燊社區書院頒授副學位



### Programme Aims & Features 課程目標及特點

- Equip students with knowledge and skills in primary healthcare, health promotion, and chronic disease management at the para-professional level;
- Develop competencies in preventive care, health education, and community health services;
- Prepare graduates for careers in DHCs, NGOs, private clinics, and community health organisations;
- Provide an academic foundation for articulation to degree programmes in nursing, public health, health sciences, and related fields;
- Graduates may pursue nursing, public health, gerontology, and other healthcare-related degrees locally or overseas.

- 裝備學生具備基層醫療、健康促進及慢性疾病管理的知識與技能，助力投身健康護理行業；
- 培養學生在預防保健、健康教育及社區健康服務方面的能力；
- 為有志投身地區康健中心、非政府組織、私營診所及社區健康機構的學生作好就業準備；
- 為學生升讀護理學、公共衛生、健康科學及相關學科的學士學位奠定基礎；
- 畢業生可選擇在本地或海外繼續修讀護理學、公共衛生、老年學及其他健康護理相關學位。

### Specialism Courses 專業主修科目

#### Year 1 一年級

- Introduction to Community and Primary Healthcare  
社區及基層醫療入門
- Human Physiology and Anatomy 人體生理及解剖學
- Health Assessment 健康評估
- Communication Skills in Health Services 醫療服務溝通技巧
- Nutrition and Dietary Management 營養及膳食管理
- Pharmaceutical Services for Primary Healthcare  
基層醫療 - 藥物服務
- Preventing Diseases and Managing Chronic Conditions in Primary Healthcare Setting 基層醫療 - 預防疾病及慢性病管理

#### Year 2 二年級

- Healthy Lifestyle Promotion and Intervention 健康生活推廣
- Primary Healthcare for Older Adults 老年人基層醫療
- Primary Healthcare for Women, Infants and Children  
婦女、嬰兒及兒童基層醫療
- Mental Health and Well-being 精神健康與身心福祉
- Rehabilitation in the Community 社區復康
- Applied Health Technology 應用醫療科技
- Experiential Study for Community and Primary Healthcare  
社區及基層醫療體驗學習

### Opportunities for Further Studies 升學前景

Graduates are eligible to apply for admission to Bachelor's degree programmes offered by local universities in the related fields e.g. Nursing, Public Health, Social Sciences, Rehabilitation Sciences, Health Sciences, Gerontology, and Applied Ageing Studies or related disciplines.

畢業生可申請本地大學相關學科的學士學位課程，例如：護理學、公共衛生、社會科學、復康科學、健康科學、老年學及應用老齡研究或其他相關學科的學士學位課程。

### Contact Us 聯絡我們



3163 0904



queenie.stq.wong@hkuspace.hku.hk



<https://hkuspace-plk.hku.hk>